
 

 

Αθήνα, 10 Δεκεμβρίου 2021 

Ερώτηση 

Προς τον κ.Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

Θέμα: «Ανάστατοι οι αγρότες του Νομού Σερρών και όλης της χώρας 

θεωρούν μη εφικτή τη σύνδεση των ενισχύσεων  στις δηλώσεις ΟΣΔΕ 

2022 με ηλεκτρονικά συμβόλαια.» 

Ανάστατη είναι η συντριπτική πλειοψηφία των αγροτών στο Νομό Σερρών, από 

την εξαγγελία  του ΟΠΕΚΕΠΕ για εφαρμογή ηλεκτρονικών μισθωτηρίων από 

τις δηλώσεις ΟΣΔΕ του 2022. Η πραγματικότητα ύπαρξης δεκάδων 

μικροϊδιοκτητών στις καλλιεργούμενες εκτάσεις του Νομού Σερρών 

συνεπάγεται ένα διοικητικό Γολγοθά για τους ενδιαφερόμενους αγρότες που θα 

πρέπει να πείσουν το σύνολο των ιδιοκτητών να υποβάλλουν ηλεκτρονικά 

συμβόλαια τους αμέσως επόμενους μήνες προκειμένου να λάβουν τις 

ενισχύσεις που δικαιούνται για το σύνολο των χωραφιών που καλλιεργούν. 

Ταυτόχρονα, η πρόβλεψη διασταύρωσης αυτών των δηλώσεων με το 

κτηματολόγιο το οποίο ακόμα δεν έχει ολοκληρωθεί μπορεί να συνεπάγεται 

μειωμένες ενισχύσεις ή και κυρώσεις για αγρότες που αν και είναι σύννομοι, οι 

ιδιοκτήτες των εκτάσεων που καλλιεργούν δεν έχουν ολοκληρώσει ή έχουν 

κάνει λάθη στο κτηματολόγιο.  

Ήδη δεν είναι λίγοι οι ιδιοκτήτες που αν και οι ίδιοι δεν μπορούν ή δεν πρόκειται 

να καλλιεργήσουν τα αγροτεμάχια που νοικιάζουν σε επαγγελματίες αγρότες, 

προεξοφλούν ότι δεν πρόκειται να προβούν σε κατάθεση ηλεκτρονικών 

συμβολαίων και προτιμούν να μην καλλιεργηθούν τα χωράφια τους καθώς 

εκτιμούν ότι το τελικό κόστος που θα επωμιστούν θα είναι μεγαλύτερο των 

όποιων εσόδων προκύπτουν. Η υποχρέωση δε για διαφορετικό ΑΤΑΚ για κάθε 

ιδιοκτήτη ενός αγροτεμαχίου θα προκαλέσει ακόμα μεγαλύτερες δυσχέρειες, 

ειδικά στην περίπτωση μη ξεκάθαρων ή αμφισβητούμενων ιδιοκτησιών όπως 

είναι πολλές από αυτές που έχουν προκύψει από κληρονομιές.  

 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

1802

Ημερομ. Κατάθεσης:

10/12/2021



Υπό αυτές τις συνθήκες, πολλοί αγρότες βρίσκονται αντιμέτωποι με τον κίνδυνο 

χιλιάδες πραγματικά στρέμματα που καλλιεργούνται να μην μπορούν να 

δηλωθούν στον ΟΣΔΕ και να απωλέσουν μεγάλο ποσοστό των ενισχύσεων 

που δικαιούνται. Η κυβέρνηση της ΝΔ, είναι πολλαπλώς έκθετη απέναντι στους 

αγρότες, καθώς ενώ υποστήριζε ότι το ΑΤΑΚ και το ηλεκτρονικό συμβόλαιο δεν 

έπρεπε να είναι υποχρεωτικό διότι θα προκαλέσει σημαντική απώλεια 

εκτάσεων από τις ενισχύσεις τώρα εξαγγέλλει την εντός ελάχιστου, για το 

μέγεθος των διαδικασιών που απαιτούνται, χρονικού διαστήματος 

υποχρεωτική ύπαρξη ηλεκτρονικού συμβολαίου και ξεχωριστού ΑΤΑΚ για κάθε 

ιδιοκτήτη προκειμένου ο αγρότης να μπορεί να πάρει τις ενισχύσεις που 

δικαιούται.  

Εκτός όμως των προφανών προβλημάτων που δημιουργούνται στους κατ’ 

επάγγελμα αγρότες και τους ιδιοκτήτες των αγροτεμαχίων, πολλά είναι τα 

προβλήματα που θα προκύψουν και για την εθνική οικονομία από τα χιλιάδες 

στρέμματα που θα μείνουν όχι απλώς χωρίς ενισχύσεις αλλά πολύ πιθανόν και 

ακαλλιέργητα. Ενώ λοιπόν η ελληνική αλλά και η παγκόσμια συγκυρία 

επιβάλλουν αύξηση παραγωγής για την διασφάλιση τόσο της διατροφικής 

αυτάρκειας της χώρας όσο και για την τόνωση των εξαγωγών, η κυβέρνηση 

χωρίς να έχει να παρουσιάσει έργο τα τελευταία 2,5 χρόνια στο συγκεκριμένο 

ζήτημα που θα μπορούσε να επιφέρει μια ομαλή μετάβαση σε ένα καθεστώς 

διαφάνειας και ηλεκτρονικού ελέγχου, επιλέγει να ρίξει και πάλι τις ευθύνες στο 

σύνολο του αγροτικού κόσμου για μια κατάσταση που δεν προκάλεσαν.   

ΕΠΕΙΔΗ η κυβέρνηση από τον Ιούλιο του 2019 έως σήμερα πρακτικά δεν έχει 

αναλάβει καμία πρωτοβουλία για να επιτευχθεί ομαλή μετάβαση από τα 

χειρόγραφα συμβόλαια σε αμιγώς ηλεκτρονικά συμβόλαια για τις 

καλλιεργούμενες εκτάσεις 

ΕΠΕΙΔΗ το καθεστώς ιδιοκτησιών των αγροτεμαχίων στο Νομό Σερρών και στο 

σύνολο της Βόρειας Ελλάδας είναι τέτοιο που καθιστά πρακτικά αδύνατη την 

υποβολή στο επόμενο ΟΣΔΕ ηλεκτρονικών συμβολαίων για το σύνολο των 

καλλιεργούμενων εκτάσεων για τις ενισχύσεις του 2022 

ΕΠΕΙΔΗ  οι αγρότες έχουν υποστεί ήδη μεγάλες απώλειες από την πανδημία, 

την τρομακτική αύξηση του κόστους παραγωγής και το συνδυασμό των 

αρνητικών για τον πρωτογενή τομέα κυβερνητικών πολιτικών   



ΕΠΕΙΔΗ  ειδικά στην τρέχουσα συγκυρία πρέπει να αυξηθεί η αγροτική 

παραγωγή και όχι να μειωθεί λόγω της εσπευσμένης και σε ασφυκτικά χρονικά 

περιθώρια προσαρμογής που εξαγγέλθηκε 

ΕΠΕΙΔΗ δεν έχει λογική η διασταύρωση των στοιχείων του ΟΠΕΚΕΠΕ με το 

Κτηματολόγιο πριν αυτό ολοκληρωθεί, επιλυθούν ενστάσεις και διορθωθούν 

τυχόν λάθη 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός: 

1. Προτίθεται να αναστείλει την υποχρεωτική ύπαρξη 

ηλεκτρονικού συμβολαίου για τις ενισχύσεις του 2022 ώστε να 

μην υπάρξει απώλεια ενισχύσεων για πραγματικά 

καλλιεργούμενες εκτάσεις λόγω αδυναμίας σύνταξης σε τόσο 

μικρό χρονικό διάστημα και έγκαιρης υποβολής ηλεκτρονικού 

συμβολαίου από δεκάδες μικροϊδιοκτήτες των αγροτεμαχίων; 

2. Προτίθεται να καταρτίσει σαφές χρονοδιάγραμμα ομαλής 

μετάβασης σε ένα σύστημα που θα διευκολύνει τους 

ηλεκτρονικούς ελέγχους των καλλιεργούμενων εκτάσεων; 

3. Πώς θα διασφαλιστεί ότι η διασταύρωση των στοιχείων από το 

μη ολοκληρωμένο κτηματολόγιο δεν θα επιφέρει άδικη απώλεια 

ενισχύσεων στους δικαιούχους αγρότες; 

4. Πώς σκοπεύει να συνδράμει τους αγρότες αλλά και τους 

μικροϊδιοκτήτες ώστε να μπορεί να εφαρμοστεί χωρίς απώλειες 

πραγματικών εκτάσεων και ενισχύσεων η ηλεκτρονική 

υποβολή των συμβολαίων; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Γκιόλας Γιάννης 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Ηγουμενίδης Νίκος 

Θραψανιώτης Μανόλης 



Κόκκαλης Βασίλης 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χάρης  

Μάρκου Κώστας 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κώστας 

Μπουρνούς Γιάννης 

Μωραΐτης Θάνος 

Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα 

Πούλου Γιώτα 

Σαρακιώτης Γιάννης 

Σκούφα Μπέττυ 

Συρμαλένιος Νίκος 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Χαρίτου Δημήτρης 

Ψυχογιός Γιώργος 

 




